
Bijdrage Onafhankelijk Rijswijk kaderdebat 2021

Dit kaderdebat is eigenlijk een heel bijzonder debat. Het is het laatste kaderdebat wat in 
deze samenstelling gehouden zal worden en sommige gezichten zien we de volgende keer 
misschien niet terug. Dit vraagt om een terugblik op de afgelopen 4 jaar, maar ook de 
vooruitblik waarvoor we hier zijn. 

Ik heb mijn bijdrages van de afgelopen kaderdebatten er nog eens bijgehaald en zag één 
rode draad: onze grote zorgen om de financiële positie van Rijswijk. Aan de ene kant gevoed 
door de tekorten vanuit het sociaal domein iets waar we op zekere hoogte niet heel veel 
invloed op hebben. En aan de andere kant gevoed door de keuzes van de twee colleges die 
we in dit termijn hebben meegemaakt. Toen ik begon had ik de hoop en de verwachting dat 
we het tij met elkaar konden keren. Teleurgesteld sta ik hier terwijl ik constateer dat we dat 
(nog) niet hebben gedaan. Wellicht heeft het ook meer tijd nodig of een geheel andere 
manier van besturen. Ik gok zelf op het laatste. Het lijkt er namelijk op dat het motto van 
Rijswijk is: geld moet rollen, maar wel zo onze zakken uit. Daarnaast wordt er bijzonder 
slecht geluisterd naar de raad. Voorbeeld hiervan is de motie van Wij. En GL, m.b.t. 
onderzoek renovatie van o.a. de Van Zweedenhal. Een soortgelijke motie is namelijk 6 
oktober 2020 ingediend door o.a. Onafhankelijk Rijswijk en is toen door de raad 
aangenomen. Maar daar is blijkbaar nog niets mee gedaan en nu voelt zelfs een 
collegepartij zich genoodzaakt weer een dergelijke motie in te dienen en de Van 
Zweedenhal te noemen. Dat zegt een hoop en vraagt om verbetering.

En dan nu vooruitkijkend: hoe gaan we dit nu eindelijk aanpakken? Lukt ons dat nog in dit 
laatste half jaar, of wordt deze lastige taak doorgeschoven naar een volgend college en naar 
een volgende raad? Ik denk nog steeds dat we, als we de juiste bouwstenen neerleggen en 
de juiste kaders stellen, we dit laatste half jaar nog een slag kunnen slaan en een volgende 
raad en college goed op weg kunnen helpen. Maar dat vraagt van ons allemaal, college en 
raad, een flinke bijdragen. Eerder gestelde kaders zijn namelijk door het college weggezet 
en is niet meer naar omgekeken en wij als raad hebben er geen fluit aan gedaan om daar 
iets in te veranderen. Laten we hier, vandaag, met elkaar afspreken dat we de gestelde 
kaders hoog in het vaandel houden en dat beide kanten er in het laatste halfjaar nog alles 
aan doen om ze na te leven. En hopelijk komt een volgend college en een volgende raad, in 
een minder grote zooi terecht, dan waar wij met z’n allen in zijn begonnen.

Welke kaders stelt Onafhankelijk Rijswijk dan? Dezelfde als de afgelopen 4 jaar: bestuur 
eerlijk en transparant en werk met man en macht om onze financiële positie te verbeteren. 
En om dat te bereiken moeten we een aantal dingen doen:

- Stoppen met onnodige uitgave! Denk hierbij aan het brede scala van prestige 
projecten wat de afgelopen jaren de revue heeft gepasseerd. Maar ook aan zaken als 
het verplaatsen van een monument of subsidies geven aan instellingen die zelf het 
hoofd niet boven water kunnen houden. 

- Zogenaamde “meevallers” (zoals de Eneco gelden) niet direct uitgeven aan zaken 
waarvan niets terug komt. Herinvesteer in zaken waar ook weer geld van terugvloeit 



de gemeentekas in. Denk aan het Groeifonds wat vanavond voor ons ligt… alles 
wordt in 1x verbrast.

- Stop met onze fouten verhalen op de inwoners. Het constant verhogen van de 
belastingen om zelf gecreëerde gaten te dichten moet echt verleden tijd zijn, zoals 
vele hier ook altijd hebben beloofd!

- Kom alleen naar de raad met goed onderbouwde, complete en kloppende 
voorstellen. 

- Luister ook naar de raad en naar de oppositie! Handjeklap achter gesloten deuren 
heeft ons weinig goeds gebracht en de raad, of nou ja, de oppositie, wordt telkens 
buitenspel gezet. Dit zorgt voor een tweedeling in de raad en dat terwijl we Rijswijk 
samen maken, toch? Stop daarmee en werk eens echt samen. Op een andere manier 
komen we er niet.

- Stop met het eindeloos opleggen van geheimhouding op zaken waarbij het niet 
nodig is. Soms gaat het om kleine onderdelen wat geheim moet blijven en worden 
hele boekwerken alsnog geheim verklaard. Dat kan anders en dat moet anders.

- Zorg voor duidelijke communicatie naar de inwoners toe en vertel ook hen het 
eerlijke verhaal. Als we de band tussen politiek en inwoners willen herstellen is dit 
cruciaal!

- En last but not least: steek de hand zo nu en dan in eigen boezem en wees eerlijk 
over fouten die je/we maakt/maken. Dat is overigens een oproep aan ons allen… 
Want ook dat hoort onderdeel te zijn van een eerlijk en transparant bestuur. 


